
   

           

 

2. september 2021 

 

Arkivforbundets uttalelse til endringer i Riksarkivarens forskrift  
  

Vi i Arkivforbundet ønsker her å uttale oss om forslagene på endringer i §8-1.  

 

Høringsutkastet foreslår å endre §8-1 fjerde ledd slik at kravet i bestemmelsene om at 
arkivdepot skal følge OAIS-standard (ISO 14721) og Trac-rammeverket ikke skal gjelde 
Arkivverket som depotordning. 

Arkivverket skriver i høringsnotatet at arkivregelverket har få bestemmelser med krav til 
digital langtidsbevaring. Dette innebærer at det generelt sett for Arkivverket eller andre 
depotinstitusjoner, ikke er regulert hvordan man arbeider med langtidsbevaring av digitalt 
materiale. Vi kan ikke se hvorfor Arkivverkets depotordning skal unndras i kravet i 
bestemmelsen her. Slikt handlingsrom vil uansett finnes i forhold til digitalt skapt arkiv som 
ikke har dette krevet gjeldende. 

 Arkivsektoren med både kommunale og statlige depot arbeider med omstilling, og en del av 
dette er å gjennomføre mediekonvertering for både å skaffe tilstrekkelig magasinkapasitet i 
framtiden, samt å frigjøre ressurser til økt digital tilgjengelighet. Vi opplever at 
bestemmelsen her vil være et hinder for en slik utvikling, da den stiller strengere krav til 
depot for mediekonverterte arkiv enn for digitalt skapte arkiv, og at kravene er stilt på en 
måte at hverken statlige eller kommunale depot har etablert slike løsninger.  

Vi ønsker derfor at denne bestemmelsen tas ut slik at alle depot kan gis like vilkår. 

 

 

Med vennlig hilsen  
Kjetil Landrog, generalsekretær i Arkivforbundet  

 

 


